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TISKOVÁ ZPRÁVA 

K BEZPEČNÝM OBALŮM A MATERIÁLŮM URČENÝM PRO STYK 
S POTRAVINAMI VE SVĚTLE ZELENÉHO ÚDĚLU 

 
V Praze, dne 9. června 2023 
 

V Komunitním centru Husitská, v Praze a také on-line proběhl dne 7. června 2023 kulatý stůl na téma 
bezpečných obalů a materiálů určených pro styk s potravinami.  

Akci uspořádalo Sdružení českých spotřebitelů, z.ú. (SČS) ve spolupráci s Radou kvality ČR, která tuto 
akci také finančně podpořila.  

Úvod do diskuse zajistili Jitka Sosnovcová odbornice ze Státního zdravotního ústavu (komplexní 
legislativa k tématu s množstvím dalších souvisejících informací) a Libor Dupal ze SČS (představení 
studie k tématu). Do panelové diskuze se pak zapojili představitelé různých dalších zainteresovaných 
stran (Ministerstvo pro místní rozvoj – Jiří Fumar a Štěpán Hervert; Potravinářská komora ČR – Jana 
Ježková; Asociace hotelů a restaurací ČR – Veronika Stránská, Spotřebitelské fórum – Kryštof Kruliš). 
Kulatý stůl moderoval Viktor Vodička, ředitel SČS. 

Diskuse prokázala velký zájem zainteresovaných stran včetně spotřebitelů o tuto problematiku. Ta je 
přitom nesmírně komplexní, neboť zahrnuje vedle závažných zdravotních rizik výrobků, které pomáhají 
snížit uhlíkovou stopu, i složitá témata recyklace plastů, regulace plastů na jedno použití a omezování 
obalových odpadů. „Jsme proto rádi, že jsme mohli přispět ke zviditelnění všech těchto informací, které 
se dotknou spotřeby každého z nás, a rádi bychom se tomuto tématu věnovali i nadále, protože 
nedostatek vzájemné komunikace mezi zainteresovanými stranami vnímáme jako závažný problém“ 
uvedl Libor Dupal, předseda správní rady SČS. 

Spotřebitelé v současné době nesou nelibě zejména skutečnost, že termíny novelizace legislativy 
týkající se diskutovaných materiálů se ve stávajícím Evropské parlamentu pravděpodobně nestihnou 
schválit, což je nepříjemné, protože z hlediska jejich bezpečnosti a ochrany lidského zdraví je nová 
evropská legislativa nezbytná. 

A účastnící se také shodli na tématech, na které by se měla edukace především spotřebitelů, ale i 
dalších zapojených stran prioritně zaměřit, ať už to jsou výrobky (jako nádobí, nápojové kelímky apod.) 
prezentované široké veřejnosti jako ekologické, které ale bohužel představují zejména pro děti značné 
zdravotní riziko (bambus s melaninem) či technologie pro zpětný odběr a třídění plastů tak, aby se 
zabránilo přimíchávání zejména technických plastů mezi materiály, které již byly pro styk s potravinami 
schváleny, anebo jako jsou náklady, které jak spotřebitelé, tak i celá řada provozovatelů zařízení 
zejména ve stravování a cestovním ruchu budou nuceni nést. 
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Kulatého stolu se přitom osobně zúčastnilo 10 osob, on-line jej sledovalo 8 osob a jeho záznam shlédlo 
v následujících 48 hodinách 52 osob. Další jej mají možnost shlédnout i do budoucna. 

Pro více informací můžete navštívit také web www.konzument.cz nebo oficiální portál Rady kvality 
ČR www.narodniportal.cz. 

 

Kontakty:  

Mgr. Viktor Vodička, ředitel SČS                                    Bc. Lucie Košanová, sekretariát Rady kvality ČR                  
E: vodicka@konzument.cz                                              E: kosanova@mpo.cz 
T: +420 732 266 150                                                         T: +420 224 853 043                       
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